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امروزه با توجه به شرایط اقتصادی کشور و همچنین 
لزوم سرعت بخشــیدن به فرایند ساخت و توسعه 
ایســتگاه ها و خطوط مترو، بازنگری در طراحی و 
ساخت خطوط جدید شبکه مترو بیش از هر زمان 
دیگری احساس می شــود؛ موضوعی که مدیریت 
شــرکت متروي تهران هــم به آن واقف اســت و 
می خواهد به جای روش های روتین و همیشگی که 
از چند دهه قبل سنگ بنای آن گذاشته و همچنان 
بدون تغییر ادامه دارد، سراغ روش های نوین برود تا 
هم هزینه های ساخت مترو و هم مدت زمان اجرای 

پروژه ها کاهش پیدا کند.
به گزارش همشهری، ساخت و سازهای شبکه مترو 
در کشور عملا از دهه60 شــروع شد و امروز حدود 
4دهه می شود که خطوط مترو با همان روش های 
مصوب و تأیید شده همیشــگی، طراحی و ساخته 
می شــود. هرچند این روش های امتحان پس داده 
نیز مبنای علمی و مهندسی دارد، اما اکنون وقت آن 
رسیده است تا ضمن استفاده از تجربیات کسب شده 
طی این سال ها، به جای ادامه روند به جا مانده از چند 
دهه گذشته، به سراغ روش های نوین و فناوری های 
جدید و دانش و علم روز مهندسی در ساخت مترو 
برویم تا علاوه بر کاهش هزینه های تمام شده، شاهد 
کاهش در مدت زمان اجرا و ســاخت مترو باشیم. 
تغییر در مصالح و مواد قابل استفاده در ساخت مترو 
نیز می تواند یکی دیگر از دستاورد های این بازنگری و 
تغییر رویکرد باشد. در همین راستا مدیرعامل شرکت 
متروي تهران بر لــزوم بازنگری در فرایند طراحی و 
ساخت خطوط جدید شبکه متروي پایتخت تأکید 
کرده و از مشاوران و دست اندرکاران طراحی و ساخت 
مسیر و ایستگاه های خطوط جدید خواست تا با ارائه 
ایده های نو و فناوری های جدید، روش های مرسوم 

فعلی را بهینه سازی  کنند.

بازنگری در فرایند طراحی و ساخت خطوط جدید
مدیرعامــل شــرکت متروي تهــران بــا تقدیر از 
پیشرفت های حاصل شده طی 4دهه اخیر در صنعت 
ساخت شبکه متروي پایتخت و شیب رشد آن نسبت 

به صنایع دیگر می گوید: »از نظر مســائل اقتصادی 
و فنی، امروز جایگاه صنعت ســاخت مترو در ایران 
قابل قبول به نظر می رسد، اما واقعیت این است که 
باید از این پس متفاوت تر از آنچه در گذشته مرسوم 
بوده، گام برداشــت و روش های نوینی را چه از نظر 
ایجاد و تامین منابع مالی برای توسعه شبکه مترو و 
چه از حیث فناوری های ساخت و کاهش هزینه های 

مرتبط با آن در پیش گرفت.«
مسعود درســتی تأکید می کند: »به نظر می رسد 
در شــرایط فعلی، باید بــه مشــاوران طراحی 
خطوط جدید شــبکه مترو این اجازه را داد تا با 
ارائه ایده های نو و پیشــنهادهای جدید، نسبت 
به بهینه ســازی  روش های مرســوم فعلی اقدام 
کنند؛ این امر می تواند در حوزه طراحی و ساخت 
مسیر و ایســتگاه ها و هم در حیطه مصالحی که 
استفاده می شــود، رخ دهد. درصورت رخ دادن 
چنین اتفاق مهمی، ســازمان ها و شــرکت های 
قطار شهری سایر کلانشــهرهای کشور نیز متاثر 
از آنچه در تهران دنبال می شــود، سراغ تغییرات 
جدید خواهند رفت و قطعاً این امــر در مواردی 
همچون روش های اجرا، نوع مصالح و زمان اجرای 
طرح ها، تأثیرات خود را به مرور زمان نشان خواهد 
داد.« مدیرعامل شرکت متروي تهران در بخش 
پایانی صحبت های خود، ضمــن تأکید مجدد بر 
لزوم بازنگری در حوزه مهندسی صنعت طراحی 
و ساخت خطوط جدید که در وهله نخست تغییر 
نگرش هــا و ایده های مشــاوران مربوطه را طلب 
می کند، استفاده حداکثری از ظرفیت دانشگاه ها 

و جامعه علمی کشــور برای حل مسائل کلیدی 
صنعت مترو و باز شدن بیشتر پای دانشگاهیان به 

موضوعات این حوزه را خواستار شد.

کاهش هزینه و مدت زمان اجرای پروژه ها 
همانطور که مدیرعامل شرکت متروي تهران نیز در 
صحبت هایش اشاره کرده است، نخستین پیش نیاز 
برای تحول و انقلاب در فرایند طراحی و ســاخت 
خطوط جدید شــبکه متروي تهران آن است که به 
مشاوران این اجازه و جسارت داده شود تا طرح ها و 
روش های جدید را ارائه کنند و از حرکت در همان 
مسیر روتین و همیشــگی که چند دهه است بدون 
تغییر ادامــه دارد، فاصله گرفته و خارج شــوند. در 
کنار این موضوع استفاده از ظرفیت ها و توانایی های 
دانشگاه ها و دانشگاهیان و شــرکت دانش بنیان به 
همراه میــدان دادن و اعتماد کردن بــه آنها نیز در 
این مبحــث نقش کلیدی داشــته و دارای اهمیت 
بسیار اســت. با توجه به تغییر شرایط کشور نسبت 
به گذشته و مشــکلات و محدودیت های اقتصادی 
که دولت و شــهرداری ها سال هاســت با آن دست 
به گریبان هســتند، صرفه جویی و کاهش هزینه ها 
امری گریزناپذیر به نظر می رسد. درگذشته با توجه 
به شرایط اقتصادی کشور، شــهرداری تهران توان 
تامین و پرداخت تمام اعتبار و ســرمایه مورد نیاز 
برای پروژه های ساخت و توسعه مترو را دارا بود، اما 
امروز نیاز به صرفه جویی و کاهش هزینه به شــدت 
احساس می شود. جلب مشــارکت و سرمایه بخش 
خصوصی بخشــی از این فرایند به شمار می رود اما 

در کنار آن، کاهش هزینه و زمان ساخت و استفاده از 
مصالح جدید و نوین هم نیاز است. طبق برآورد های 
صورت گرفته، امروز با همان روش ها و فرمول های 
روتین کــه مربوط به چند دهه قبل اســت، هزینه 
ســاخت یک کیلومتر خط مترو رقمــی در حدود 
1500 تا 1600میلیارد تومان است و به لحاظ زمانی 
هم ســاخت همین یک کیلومتر حــدود 200روز 
زمان می برد، امــا با بازنگــری در فرایند طراحی و 
ساخت خطوط جدید شبکه متروي تهران می توان 
هردو مولفه را کاهش داد. درســتی در این رابطه به 
همشــهری می گوید: »ما امروز در چهارمین دهه 
فعالیت مترو قرار داریم و طی این مدت رشدی که در 
صنعت مترو داشته ایم بسیار چشمگیر و فوق العاده 
بوده است، اما به نظر می رسد در این موضوع باهدف 
بهینه سازی  هزینه ها و کاهش زمان ساخت، نیازمند 
بازنگری مجدد هستیم. برای این منظور و همچنین 
اســتفاده از فناوری های نوین می توانیــم از توان، 
ظرفیت و دانش مشاوران و شرکت هایی که در این 
حوزه فعالیت دارند استفاده کنیم. لذا امروز درهای 
مترو به روی صاحبان ایده و مشاورانی که می توانند 
در این زمینه ها به ما کمک کنند بیش از همیشه باز 
است. در مجموع اگر کســی بتواند در بهینه سازی  
فرایند های اجرایی و روش های ساخت و همچنین 
تامین مصالــح و تجهیزاتی که در مترو اســتفاده 
می شــود به ما کمک کند، حتما از آن اســتقبال 

خواهیم کرد.«
مدیرعامل شرکت متروي تهران می افزاید: »در واقع 
امروز نیازمند انقلاب دیگری در حوزه مهندســی 
طراحی و ســاخت خطوط مترو هستیم تا ما هم 
برای نســل آینده کاری انجام داده باشیم. در این 
طرح اهداف کوتاه مدت را هم دنبال می کنیم، اما 
فرایندی که مدنظر ما قرار دارد یک فرایند هدفمند 
و بلندمدت اســت تا ما هم بتوانیم پا به پای دیگر 
نقاط جهــان که از فناوری های نوین در ســاخت 
شبکه مترو استفاده می کنند، شبکه مترو تهران 
را تکمیل کنیم. افزایش کیفیت و راندمان هر آن 
چیزی که امروز به عنوان دستاورد های صنعت مترو 
در کشور داریم، خروجی این طرح است و به دنبال 
مهندسی ارزش و هزینه و کنترل هزینه ها به همراه 
کاهش زمان ساخت خطوط و ایستگاه های شبکه 

مترو هستیم.« 

انقلاب در فرآیند طراحی و ساخت خطوط مترو
مدیرعامل شرکت مترو تهران: با استفاده از فناوری های نوین می توان زودتر شبکه متروي تهران را تکمیل کرد

امسال در تقاطع خیابان های ولیعصر و فاطمی یک فضای عمومی برای استفاده شهروندان ساخته می شود
پیشرفت 36درصدی پروژه میدانگاه جهاد

 میدانگاه )پلازا( جهاد، امســال بــه بهره برداری 

گزارش2
می رسد. در سال های اخیر بار ها عرصه ای در نقاط 
مختلف شهر برای شهروندان آزاد شد تا به میدانگاه 
تبدیل شــود و در نتیجه میدانگاه هایی چون پــلازای هفت تیر، 

امیرکبیر و... به بهره برداری رسیدند. 
به گزارش همشهری، در دوره مدیریت ششم شهر تهران، اجرای 
این طرح در دستور کار قرار گرفت و در سال1401 عملیات احداث 
میدانگاه جهاد در اولویت قرار گرفت. اکنون معاون فنی و عمرانی 
شــهرداری تهران از مراحل نهایی فونداســیون و اسکلت بنای 

طراحی شده در این پروژه خبر می دهد. 
عباس شــعبانی در این زمینه می گوید: »احداث میدانگاه جهاد، 
پروژه ای مهم به لحاظ ارتقای کیفــی و افزایش جلوه های بصری 

فضاهای شهری است.« 
میدان جهاد در منطقه6 قــرار دارد و به دلیل اینکه این محدوده 
مراکز تجاری بسیاری دارد، یک نقطه پرتردد محسوب می شود. 
میدانگاه جهاد در تقاطع خیابان ولیعصر)عج( و خیابان فاطمی قرار 
دارد و روزانه رفت وآمد بسیاری با اتوبوس و مترو در این محدوده 
اتفاق می افتد. البته برای اتمام پــروژه میدانگاه جهاد نیاز به رفع 
معارضاتی اســت که شــهرداری تهران پیگیر این موضوع است. 
به گفته معاون فنی و عمرانی شــهرداری تهران، اجرای بخشی از 
پروژه میدانگاه جهاد مستلزم جابه جایی و رفع معارض پست برق 

است که پیگیری برای برطرف ساختن این مانع اجرایی ادامه دارد.

ضرورت احداث میدانگاه
 زندگی در کلانشــهر تهــران به عنوان یکــی از پرُجمعیت ترین 
پایتخت های جهان ســختی های خود را دارد. شهری که زمانی 
انسان محور بود، به دلیل تولید و تردد خودروها به شهری خودرو 

محور تبدیل شده است.
 به نظر می رسد با این روند در دهه های آینده تهران دیگر شهری 
برای زندگی نباشــد، درحالی که شــهرداری تهران با آزادسازی 
عرصه هایی به نفع شهروندان در تلاش است که این روند را تغییر 
دهد. میدانگاه یا پلازای شــهری که در دنیای مُدرن مورد توجه 
قرار گرفته است، مورد استقبال مدیریت شــهری در تهران هم 
قــرار دارد. چنان که معاونت فنی و عمرانی شــهرداری تهران در 
میان عمده فعالیت های عمرانی اجرای طرح احداث میدانگاه ها را 
هم در دستور کار خود قرار داده است. پلازای شهری محصور در 
چهارراه ها، معابر شهری و غیره است، یعنی در میان تردد خودروها 
قرار دارد. با این حال، پلازای شهری در نقاط مختلف تهران جایی 
برای توقف شــهروندان محسوب می شــود. میدانگاه زمینه ساز 
اتفاقات مختلف نظیر تعاملات اجتماعی شهروندان یا محلی برای 
به نمایش گذاشتن اثری هنری است یا حتی می تواند یک بازارچه 

کوچک محلی باشد.

مهدی اسماعیل پورگزارش
روزنامه نگار

استاندار کربلا با شهردار تهران در برج میلاد دیدار کرد
 همکاری های تهران و کربلا 

در اربعین حسینی
نصیف جاسم الخطابی، اســتاندار کربلا با علیرضا زاکانی، 
شــهردار تهران در برج میلاد دیدار کرد و شهردار پایتخت 
با اشــاره به همکاری ها در هنگام برگزاری مراسم اربعین 
در کربلا گفت که ملــت ایران و عراق با افتخار در مســیر 
ســازندگی و کمک به یکدیگر برای خلق افتخار و بزرگی 
عظمت اسلام در کنار هم هستند و امیدواریم روزبه روز این 

نزدیکی بیشتر شود.
به گزارش همشــهری، در این دیدار تفاهمنامه همکاری 
میان تهران و کربلا امضا شد و علیرضا زاکانی گفت: »طی 
جلســه ای که در کربلا برگزار شــد، ظرفیت های مختلف 
شــهر تهران را تشــریح کردیم و امروز آماده ایم در قالب 
همکاری مشترک در حوزه های مختلف ازجمله حمل ونقل، 
پسماند، خدمات شهری و مهندســی و فنی و عمرانی و... 
این خدمتگزاری را تبدیل به چارچوبی کنیم تا بتوانیم این 

خدمت را جاری و ساری کنیم.« 
شهردار تهران با بیان اینکه تجربیات کنونی مدیریت شهری 
در تهران و هر آنچه در آینده کسب می شود، در خدمت مردم 
عراق و کربلا است، عنوان کرد که امیدواریم این همکاری ها 
مقدمه ای شــود تا بتوان توفیقات را برای تهران و کربلا در 
بهره مندی از ظرفیت ها به ویژه در زمان اربعین حسینی)ع( 

فراهم کند.

خدمت رسانی به زوار امام حسین)ع(
در ادامه مراســم اســتاندار کربلا با بیان اینکه امیدواریم 
خداوند توفیق دهد خدمتگزار زوار امام حسین)ع( باشیم، 
گفت که برای یک مأموریت مهم یعنی خدمت رســانی به 
زوار امام حسین)ع( اینجا هســتیم. به گفته نصیف جاسم 
الخطابی بهترین خروجی این دیدارها تبدیل شدن تجربیات 
به نقشه های میدانی و عملی است تا خدمت رسانی به زائران 
بهتر شــود. او در ادامه با بیان اینکه میلیون ها زائر در ایام 
اربعین وارد کربلا می شوند تأکید کرد: »تمام دستگاه های 
اجرایی در مراســم اربعین در موضوعاتــی چون خدمات 
شهری، استقبال و اسکان دخیل هستند و از این رو همکاری 
نزدیک با کشور ایران می تواند روند خدمت رسانی بهتر به 
زائران را بسیار تســهیل کند. همچنین شهرداری تهران، 
شهرداری بزرگ در منطقه است و ما می خواهیم در حوزه 
مختلف شهری ازجمله ساخت وســاز و خدمات شهری از 
تجربیات تهران استفاده کنیم تا با گسترش روابط و همکاری 
دوجانبه به الگویی برای منطقه تبدیل شــویم.« استاندار 
کربلا در پایان گفت که برای شــکل دادن به همکاری های 
دوجانبه لازم اســت کمیته های تخصصی مشترک در هر 
بخش ایجاد شود تا خدمات به شکل مطلوب تری ارائه شود.

استفاده از تجربیات متروي تهران در کربلا
استاندار کربلا همچنین در فرایند بازدید از خط یک مترو 
گفت: »صنعت مترو جزو صنایع با فناوری بالا به حســاب 
می آید و توانمندی ایران در ساخت و توسعه مترو با استفاده 
از توان مهندسی و ظرفیت شرکت های داخلی، قابل تحسین 
است؛ بنابراین خواستار استفاده از تجربیات متروی تهران 
هستیم اگرچه به خاطر شرایط خاک کربلا، امکان ساخت 
مترو به صورت زیرزمینی وجود ندارد اما برای ساخت مترو 
روی زمین منتظر حضور تیم متخصص از تهران هستیم.« 
نصیف جاسم الخطابی در ادامه با اشــاره به قدیمی بودن 
سامانه کنترل ترافیک شــهر کربلا تأکید کرد: »هر سال 
مراسم  متعددی در شــهر کربلا برگزار می شود که شاهد 
حضور میلیونی افراد و ترافیک هستیم و با توجه  به تعاملات 
خوبی که بین ما و شهرداری تهران برقرار شده امیدواریم 
بتوانیــم از دانش و تجربه متخصصان این حوزه اســتفاده 
کنیم. همچنین در ایام اربعین حســینی شاهد ورود بیش 
از یک میلیون و ۸00هزارخودرو هســتیم که امیدواریم با 
به روزرسانی سامانه کنترل ترافیک کربلا توسط متخصصان 

ایرانی بتوانیم ترافیک این مراسم را کنترل کنیم.«
استاندار کربلا همچنین در بازدید از مرکز کنترل ترافیک و 
معاونت حمل ونقل و ترافیک شهرداری تهران با سیدمجتبی 
شفیعی، معاون شهردار تهران دیدار کرد و برای تبادل و به 
 اشتراک گذاشــتن تجربه و تخصص در حوزه حمل ونقل 

عمومی و ترافیک تأکید شد.

خدمات ویژه شهرداری تهران در مراسم اربعین
رئیس ستاد اربعین شهرداری تهران در جلسه هماهنگی 
ویژه برنامه های اربعین حسینی شــهرداری تهران از رفع 
موانع در مراســم اربعین خبر داد و گفت: »امسال علاوه بر 
مرزها در موقف ها)شهرهای نجف، کربلا، کاظمین و سامرا( 
قرارگاه ایجاد می کنیــم تا خدمات بهتــر و مطلوب تر به 
زائران ارائه شود.« محمدامین توکلی زاده با اشاره به اینکه 
برنامه های اربعین امسال با شعار »انا من حسین« و »سلام 
یا مهدی« اجرا می شــوند، عنوان کرد: »همان رویکردی 
را که بــرای برنامه های اربعین دنبــال می کنیم باید برای 
راهپیمایی جاماندگان تکرار کنیم و این برنامه ها در تهران 
با محوریت سازمان فرهنگی- هنری شهرداری تهران انجام 
خواهد شــد.« به گفته او ارائه خدمات در مرزها و ســپس 
برگزاری پویش های داخل عراق، هم در موقف ها و هم در 
مسیر پیاده روی، بخش دیگر برنامه های ستاد اربعین است 
و در پایان هم اختتامیه فعالیت های ستاد اربعین در شهر 

نجف خواهد بود.

دیدار با اعضای شورای عالی استان ها
شــهردار تهران همچنین در مراسم جداگانه ای با تعدادی 
از اعضای شورای عالی اســتان ها دیدار و گفت وگو کردند. 
همگرایی و یکپارچه سازی  طرح های شهری، تامین اعتبارات 
مورد نیاز، ساختار شهرداری ها و نیروی انسانی، لزوم تغییر 
نگاه به مدیریت شــهری و لزوم واگــذاری برخی امور به 
شهروندان، ارتباط مســتمر با مجمع کلانشهرها، کاهش 
کمک ها و درآمدهای مالی، توجه بــه درآمدهای پایدار و 
ارتقای جایگاه شورای عالی استان ها ازجمله موضوعاتی بود 
که رئیس و اعضای شورای عالی استان ها در حضور شهردار 

تهران پیرامون آنها به بیان نظرات خود پرداختند.

 علی نصیری 
 رئیس سازمان مدیریت بحران تهران

داوطلبــان عضــو گروه هــای دوام بایــد در 
تمامی مراحل چرخه مدیریت بحران حضور 
داشــته و فعال باشــند. برای افزایش درک 
خطــر در جامعه تنها با کمک تشــکل های 
مردمــی می توانیــم به نتیجــه برســیم و به 
همین منظور در تلاشــیم تا با اســتفاده از 
ظرفیت مردمی به ارزیابی کامل بحران های 

شهری و خطرات آن بپردازیم. 

 احمد علوی 
 رئیس ستاد سمن های شهر تهران

رویکــرد اصلــی در دوره جدیــد ســتاد 
ســمن های شــهر تهــران ایجــاد تعامــل 
مشــترک با گروه هــای جهادی در راســتای 
توان افزایــی و رونــق مشــارکت عمومــی 
اســت. شــرح وظایــف ســتاد توان افزایــی 
شــهر تهــران کامــلا مشــخص و هــدف از 
تاســیس آن کار مشــارکتی بــوده و هــدف 
اصلی ما رشد، توسعه و توان افزایی است. 

 محسن منصوری 
 استاندار تهران

تجهیــز پاســاژها، مراکــز تجــاری و 
بنگاه هــای اقتصــادی بــه امکانــات 
پایــش تصویــری و دوربیــن بایــد در 
قواعــد شهرســازی به عنــوان الــزام 
مدنظــر قــرار گیــرد. مبــارزه و مقابلــه 
بــا ساخت و ســازهای غیرمجــاز و لــزوم 
اختصــاص پارکینــگ در کمیســیون 

ماده ۱۰۰ باید مورد توجه قرار گیرد.

مجتبی شــفیعی، معاون حمل ونقل و 
ترافیک شهرداری تهران گفت: حدود 
۱۰۳هــزار مجــوز بــرای طــرح ترافیــک 
سراســری وجــود دارد کــه ۵۳هــزار 
بــه اقشــار خــاص داده شــده اســت، 
حــدود ۵۰هــزار به صــورت روزانــه بــه 
مــردم تعلــق می گیــرد و تقریبــا ۴هزار 
طــرح هــم بــرای خبرنــگاران اســت. 
قیمت امســال طــرح ترافیک نســبت 
بــه ســال گذشــته ۲۵درصــد افزایــش 
یافته اســت. پــس از یک مــاه از حمله 
ســایبری، درگاه هــای نوبت دهی طرح 
ترافیــک روزانــه، هفتگــی، ۳ ماهــه و 
6 ماهه به صورت قبل برای شهروندان 

فعال و امکان پذیر شده است.

۱۰۳
هزار

نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات و 
اسلامشهر در مجلس شورای اسلامی 
گفت: دولت باید ۵۰درصد سهم بلیت 
شهروندان از تردد با وسایل حمل ونقل 
عمومی را پرداخت کنــد که امیدواریم 
در زمــان تدویــن بودجه های ســنواتی 
با کمــک گرفتــن از کارشناســان مالی 
شــهرداری در کمیته هــای تخصصــی، 
بتوانیم ایــن معضــل را برطــرف کنیم. 
علی یزدی خواه افزود: دولت ها به دلیل 
محدودیــت منابــع مالــی، ســهم خود 
را در اداره تهــران ایفــا نمی کننــد. بــا 
توجه به این ســاختار، شهرداری ناچار 
 است با امکانات خود، زیرساخت ها را 

فراهم کند.

5۰
درصد

ساخت ۳۰ هزار خانه توسط 
شهرداری و انجمن سازندگان

تفاهمنامه همکاری مشــترک بین شــهرداری 
تهران و انجمن سازندگان مسکن و ساختمان با 
هدف گذاری ساخت ۳0هزار واحد مسکن به امضا 
رسید. به گزارش همشــهری، چهارمین جلسه 
قرارگاه مسکن شــهر تهران به ریاست شهردار 
تهران در محل ساختمان شهرداری تهران برگزار 
شد. علیرضا زاکانی در این جلسه با تأکید بر این 
موضوع که موضوع مسکن در تهران امری حیاتی 
اســت، گفت: در حوزه تأمین مســکن در شهر 
تهران مسیری در حال طی شدن است که نیاز به 
جدیت و دقت دارد، زیرا ما در تهران خود را موظف 
می دانیم که نسبت به مســکن مردم حساس و 
متعهد باشیم. شــهردار تهران با بیان این مطلب 
که هیچ دســتگاهی به اندازه شــهرداری تهران 
نمی تواند مؤثر باشد و ما به این اثرگذاری اعتقاد 
داریم، افزود: تشکر می کنم از دوستانی که زمینه 
انعقاد تفاهمنامه را فراهم کردند، اما باید بر نحوه 
انجام قراردادها دقت شود تا وعده ها به عمل ختم 
شود. هر اتفاقی که در شهر می خواهد رخ بدهد، 
باید با توجه  به تجارب گذشته انجام شود و تجارب 
گذشته نیز سرشــار از توفیقات و ناکامی هاست 
که ما باید به سمت افزایش توفیقات حرکت و از 
ناکامی ها دوری کنیم.شــهردار تهران همچنین 
روزچهارشــنبه در صدو ســیزدهمین نشست 
ادواری مجمع شــهرداران کلانشــهر ها شرکت 

خواهد کرد.

نقل قول خبر

عدد خبر

 خبر

اربعین

1600
میلیارد
 تومان

200
روز

30 تا 35
درصد

هزینه ساخت 
هرکیلومتر خط مترو 

هم اکنون

سرعت متوسط 
حفاری هر کیلومتر 

 خط مترو 
)TBM با دستگاه(

 کاهش زمان کلی 
ساخت هر کیلومتر 

خط مترو بین

پیش بینی کاهش 
هزینه ها با استفاده 

از مصالح نوین 

کاهش هزینه های 
کلی ساخت هر 
کیلومتر خط مترو

پیش بینی کاهش 
هزینه ها با اصلاح 
روش های لاینینگ

تا%5%25 %15%20

وضعیت احداث میدانگاه جهاد

مشخصات میدانگاه جهاد

پیشرفت: ۳6 درصد

 عملیات انجام شــده: اجرای فونداســیون 
و اسکلت بنا

فعالیــت فعلــی: نصــب شــبکه میلگــرد و 
رابیتس روی اسکلت بنا

فعالیت بعدی: اجرای عملیات آجرکاری با 
استفاده از آجر قزاقی

مدت اتمام پروژه: 6ماه

 مساحت: 2هزار مترمربع

 نوع سازه: معماری ایرانی-اسلامی

 بنای حجمی: 8۰۰مترمربع
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